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Title: February 2024

We are thrilled to announce the launch of our 15-minute neighbourhood
program! This initiative aims to foster community support for 15-minute
neighbourhoods in Ottawa. In collaboration with Walkable Ottawa, this program looks
to transform our city into a vibrant, sustainable, and connected community, all within a
15-minute walk or bike ride.

The project seeks to galvanize public support for 15-minute neighbourhoods,
empowering Ottawans to document and share their neighbourhood experiences.
Through workshops, toolkits, petitions, and media engagement, we aim to influence
urban policy that promotes walkable communities with multiple benefits, including:

1. Reduction in greenhouse gas emissions, particularly from transportation.
2. Decreased commute times and increased time for family and friends.
3. Improved access to services and amenities within neighbourhoods.
4. Enhanced community cohesion and vibrant social life.

The program will involve various activities throughout 2024 and 2025, including
connecting with City staff, creating toolkits, hosting training workshops, and engaging
in the Zoning By-law review process.

We invite you to join us in this transformative journey towards a more sustainable and
livable Ottawa. Over the next two years, there will be exciting opportunities to sign
petitions, participate in workshops, and share your neighbourhood stories. Stay tuned
to our newsletter and Instagram for updates! Together, we have the opportunity to
shape the future of our city and create neighbourhoods that prioritize people,
community, and the environment. Thank you to OCAF for their generous support of this
program! 

Thank you for your support and commitment to building a better, greener, and more
connected Ottawa.

Sincerely,

Pratigga and the Ecology Ottawa Team 

P.S. In celebration of Earth month, in April, we will be hosting our second annual
Ottawa Eco Awards celebrating our environment and community members that inspire
us to take action. A call for nominations will be announced in a few weeks. In the
interim, we are looking for green-minded businesses and organizations interested in
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sponsoring this grassroots initiative. For more information, please contact
mike.beauregard@ecologyottawa.ca or pratigga.chowdhury@ecologyottawa.ca. 

Council Weakens its approach to Climate Change: Last year, City Council approved a
weakening of its Climate Change Master Plan. Read about it here.

Bill McKibben in Ottawa: Veteran climate change mobilizer Bill McKibben recently
addressed a packed audience at Carleton. Professor Barbara Leckie reports.

Idling Control By-law: The City is reviewing its vehicle idling policies. We’ve got some
ideas! 

Solid Waste Master Plan: The City is holding public information sessions (online and
in-person), beginning Feb 15.

CW Watch Parties: Our latest addition to the Council Watch suite is our Watch Party
program, where we watch and discuss Council proceedings on ecological issues. Next
meeting is Mar 7!

Pollinator Gardens: Do you know a youth-oriented organization interested in a native
pollinator garden? We’re planting six this year and looking for partners. Fill out this
form!
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UCA Municipal climate action in Ontario Webinar presentation - Feb 27 @ 6:30 via
Zoom. Register here.

Ecology Ottawa will have a table at the annual Seedy Saturday - March 2 2024 10am-
3pm. Save the date here.

Ecology Ottawa will be attending the Ottawa Technical Secondary School Volunteer
Fair - Mar 5 2024 12:30-3 pm 485 Donald St.

Stay up to date with all of our events here!
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Read our blog “A Troubling Weakening of Ottawa’s Climate Change Master Plan” in the
latest PEN Newsletter.

Nuclear waste and what to do with it?  - Listen to Sierra Club's Environment in Canada
Podcast episode 4 on plans to store nuclear waste near the Ottawa River

We are powered by our volunteers and community supporters. Volunteer or donate
today to help create a green and resilient Ottawa. 

Titre: Fevrier 2024

Nous sommes ravis d'annoncer le lancement de notre programme de quartiers de 15
minutes, une initiative novatrice visant à favoriser l'appui de la communauté à l'égard
des quartiers de 15 minutes à Ottawa. En collaboration avec Walkable Ottawa, ce
programme vise à transformer notre ville en une communauté dynamique, durable et
connectée, le tout à 15 minutes de marche ou de vélo.

Le projet vise à galvaniser le soutien du public pour les quartiers de 15 minutes, en
donnant aux Ottaviens l'encouragement à documenter et à partager leurs expériences
de quartier. Par le biais d'ateliers, de boîtes à outils, de pétitions et de l'engagement des
médias, nous visons à influencer les politiques urbaines qui favorisent les
communautés marchables, ce qui présente de nombreux avantages, notamment:

1. Réduction des émissions de gaz à effet de serre, en particulier dans le domaine
des transports.

2. Diminution des temps de trajet et augmentation du temps consacré à la famille
et aux amis.

3. Amélioration de l'accès aux services et aux commodités dans les quartiers.
4. Une meilleure cohésion communautaire et une vie sociale plus dynamique.

Le programme comprendra diverses activités tout au long des années 2024 et 2025,
notamment l'établissement de liens avec le personnel de la ville, la création de trousses
d'outils, l'organisation d'ateliers de formation et la participation au processus d'examen
du règlement de zonage.

Nous vous invitons à vous joindre à nous dans ce voyage transformateur vers une ville
d'Ottawa plus durable et plus agréable à vivre. Au cours des deux prochaines années, il
y aura des occasions passionnantes de signer des pétitions, de participer à des ateliers
et de partager vos histoires de quartier. Restez à l'écoute de notre bulletin et de notre
Instagram pour les mises à jour ! 

Ensemble, nous avons la possibilité de façonner l'avenir de notre ville et de créer des
quartiers qui accordent la priorité aux personnes, à la communauté et à
l'environnement. Un grand merci à FACO pour son soutien généreux à ce programme ! 

Donate
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Nous vous remercions de votre soutien et de votre engagement à bâtir une ville
d'Ottawa meilleure, plus verte et plus branchée.

 

Sincèrement,

Pratigga et l'équipe d'Écologie Ottawa 

P.S. Pour célébrer le mois de la Terre, nous organiserons en avril notre deuxième édition
annuelle des Éco-prix d'Ottawa, qui rendront hommage à notre environnement et aux
membres de la communauté qui nous inspirent à passer à l'action. Un appel à
candidatures sera annoncé dans quelques semaines. D'ici là, nous sommes à la
recherche d'entreprises et d'organisations soucieuses de l'environnement et désireuses
de commanditer cette initiative communautaire. Pour de plus amples renseignements,
veuillez communiquer avec mike.beauregard@ecologyottawa.ca ou
pratigga.chowdhury@ecologyottawa.ca.

Le conseil municipal affaiblit son approche sur les changements climatiques : L'année
dernière, le Conseil municipal a approuvé un affaiblissement de son Plan directeur sur
les changements climatiques. Pour en savoir plus, cliquez ici. 

Bill McKibben à Ottawa : Le vétéran de la mobilisation contre les changements
climatiques Bill McKibben s'est récemment adressé à un auditoire nombreux à
Carleton. La professeure Barbara Leckie rapporte ses propos.
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Règlement sur la marche au ralenti : La Ville est en train de revoir ses politiques en
matière de marche au ralenti des véhicules. Nous avons quelques idées ! 

Plan directeur de la gestion des déchets solides : La Ville organise des séances
d'information publique (en ligne et en personne) à partir du 15 février. CW Watch
Parties : Notre dernier ajout à la suite Council Watch est notre programme Watch
Parties, où nous regardons et discutons des délibérations du Conseil sur les questions
écologiques. La prochaine réunion aura lieu le 7 mars !

Jardins pollinisateurs : Connaissez-vous une organisation de jeunes intéressée par un
jardin de pollinisateurs indigènes ? Nous en plantons six cette année et nous
recherchons des partenaires. Remplissez ce formulaire !

 

Présentation du webinaire de l'UCA sur l'action climatique municipale en Ontario - 27
février @ 6:30 via Zoom. Inscrivez-vous ici.
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Écologie Ottawa aura une table à l'événement annuel Seedy Saturday - 2 mars 2024 de
10 h à 15 h. Réservez la date ici.

Écologie Ottawa participera au Salon des bénévoles de l'École secondaire technique
d'Ottawa. 5 mars 2024 12h30-15h 485, rue Donald

Restez au courant de tous nos événements ici !

Les déchets nucléaires et ce qu'il faut en faire ? - Écoutez l'épisode 4 du podcast
Environnement au Canada du Sierra Club sur les projets de stockage de déchets
nucléaires près de la rivière des Outaouais.

Lisez notre blog "Un affaiblissement troublant du Plan directeur d'Ottawa sur les
changements climatiques" dans la dernière bulletin PEN . 

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les sympathisants de la communauté.
Devenez bénévole ou faites un don aujourd'hui pour aider à créer une ville d'Ottawa
verte et résiliente.

Ecology Ottawa
https://www.ecologyottawa.ca/

 

Faire un don
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Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded,
unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to

environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands
since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to

listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa
123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada
This email was sent to hannah.farleyratcliffe@ecologyottawa.ca.
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